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I. Åben - Endelig godkendelse af regnskab 2005
Sagsnr: 06/772 
Sagsansvarlig: benand
J. nr.: 00.01.00
Sagen afgøres i: Byrådet 
Fraværende:
Afbud: Holger Andersen, Birgit Bangshof Mortensen

Sagsfremstilling

Økonomisk forvaltning fremsender regnskabsberetning for 2005. Regnskabet er udarbejdet i 
henhold til de af Indenrigsministeriet givne retningslinier, og der er således udarbejdet både et 
udgiftsregnskab og et omkostningsregnskab.
Udgiftsregnskabet:
Resultatet af det skattefinansierede område blev et underskud på 23,5 miil. kr., det 
brugerfinansierede område gav et overskud på 3,0 miil. kr. og herved blev årets 
regnskabsresultat et underskud på 20,5 miil. kr..
Omkostningsregnskabet:
Resultatet af det skattefinansierede område blev et overskud på 14,5 miil. kr., det 
brugerfinansierede område gav et underskud på 4,8 miil. kr. og herved blev årets 
regnskabsresultat et overskud på 9,7 miil. kr..
Likviditets afstemning i forhold til budgettet:
Kommunens likvide aktiver udgjorde_____________
Primo 2005: 6,4 miil. k
Ultimo 2005 -2,9 miil. k
Forbrug af likvide aktiver udgjorde 9,3 miil kr. mod en budgetteret forøgelse på 3,9 miil. kr. 
Set i relation til det oprindelige budget for 2005 er der tale om netto flere udgifter i 2005 på 
ialt 13,2 miil. kr., som kan henføres til:
Mettomerudgift:__________________________________________
Drift 12,3 miil. kr.
Anlæg 16,5 miil. kr.
Renter -0,3 miil. kr.
Afdrag på lån -0,9 miil. kr.
Momsudligning -0,5 miil. kr.
Forskydninger på gæld/tilgodehavende 16,2 miil. kr.
Optaget lån -23,7 miil. kr.
Tilskud og udligning -4,8 miil. kr.
Skatter -1,6 miil. kr.
Nettomerudgift 13,2 miil. kr.

Byrådet godkendte på møde den 21. juni 2006, at regnskabet skulle oversendes til revisionen. 
Kommunernes Revision har nu gennemgået regnskabet for 2005, og i forhold til den tidligere 
behandling af regnskabet er der følgende ændringer:
Omkostningsregnskabet:
Resultatet af det skattefinansierede område er ændret fra et overskud på 14,5 miil. kr. til et 
overskud på 12,5 miil. kr.
Afvigelsen skyldes, at der fejlagtig er indtægtsført 2,0 miil. kr. vedrørende opskrivning af 
grunde og bygninger, dette skulle kun havde været bogført på status.
Resultatet af det brugerfinansierede område er ændret fra et underskud på 4,8 miil. kr. til et 
overskud på 1,6 miil. kr.



Ændringen skyldes, at der udgiftsført 6,6 miil. kr. vedrørende regulering af anlægsaktiver på 
spildevandsområdet. Disse ændringer vedrører tidligere år og skal derfor reguleres på 
aktiverne i stedet for på driften.

Regnskabet er vedhæftet som bilag.

Høring

Bilag

- 20982 Åben Endeligt regnskab til behandling

Indstilling
Økonomisk forvaltning anbefaler, at regnskab 2005 godkendes.

Beslutning i Økonomiudvalget den 12-09-2006
Det anbefales, at regnskab 2005 godkendes.
Kim Rockhill havde meldt afbud.

Beslutning i Byrådet den 20-09-2006
Regnskabet godkendes.
Holger Andersen og Birgit Bangshof Mortensen havde meldt afbud.



Sagsnr: 06/1325 
Sagsansvarlig: inghan 
J.nr.: 00.01.00 
Sagen afgøres i: Byrådet 
Fraværende:
Afbud: Holger Andersen, Birgit Bangshof Mortensen

2. Åben - Revisionsberetning nr. 141

Sagsfremstilling
Kommunernes Revision fremsender delberetning for regnskabsåret 2005. Som et led i den 
løbende revision har revisionen i november og december måned 2005 aflagt revisionsbesøg i 
kommunen.

Beretningen samt administrationens bemærkninger hertil er vedhæftet sagen.
Beretningen samt administrationens bemærkninger

Bilag

- 20927 Åben Administrationens bemærkninger

- 20946 Åben beretningen

Indstilling
Administrationen indstiller, at revisonsberetning nr. 141 godkendes med administrationens 
bemærkninger.

Beslutning i Økonomiudvalget den 12-09-2006
Det indstilles, at revisionsberetning nr. 141 godkendes med administrationens bemærkninger. 
Kim Rockhill havde meldt afbud.

Beslutning i Byrådet den 20-09-2006
Økonomiudvalgets indstilling godkendes.
Holger Andersen og Birgit Bangshof Mortensen havde meldt afbud.



Sagsnr: 06/1639 
Sagsansvarlig: benand 
J.nr.: 00.01.00 
Sagen afgøres i: Byrådet 
Fraværende:
Afbud:

3. Åben - Revisionsberetning nr. 142

Sagsfremstilling
Kommunernes Revision fremsender beretning nr. 142 - revision af regnskabet for 2005 - 
afsluttende beretning.
Den udførte revision har ikke givet anledning til forbehold.
Kommunernes Revision konkluderer, at "det er vor opfattelse, at årsregnskabet giver et 
retvisende billede af kommunens aktiver, passiver og finansielle stilling pr. 31. december 2005 
samt af resultatet af kommunens aktiviteter for regnskabsåret 1. januar - 31. december 2005 i 
overenssstemmelse med Indenrigs- og Sundhedsministeriets bestemmelser."
Revisionens bemærkninger afsnit 8.1 Omkostningsregnskab, 8.2 Forudbetalte udgifter og 8.3 
Anlægsaktiver er alle indarbejdet i det endelige regnskab for 2005. Omkring afsnit 8.4 
Pensionsforpligtelser skal kommunens forholdsmæssige andel af den samlede forpligtelse 
optages i kommunens regnskab fremover.
Beretningen indeholder desuden

• Bilag 1 - oversigt over revisionspåtegnede regnskaber og opgørelser for 2005
• Bilag 2 - områder med særlige rapporteringskrav
• Bilag 3 - lovpligtig redegørelse til beskæftigelsesministeriet
• Bilag 4 - lovpligtig redegørelse til socialministeriet
• Bilag 5 - lovpligtig redegørelse til Skat
• Bilag 6 - lovpligtig redegørelse til Ministeriet for flygtninge, Indvandrere og Integration
• Bilag 7 - lovpligtig redegørelse til Ministeriet for Familie- og Forbrugeranliggender

Beretningen, der er på 58 sider, er vedhæftet sagen som bilag

Bilag

- 21033 Åben Beretningen

Indstilling
Administrationens indstiller, at revisionsberetning nr. 142 godkendes med de på dagsordenen 
anførte bemærkninger fra administrationen.

Beslutning i Økonomiudvalget den 12-09-2006
Det indstilles, at revisionsberetning nr. 142 godkendes med de på dagsordenen anførte 
bemærkninger fra administrationen.
Kim Rockhill havde meldt afbud.

Beslutning i Byrådet den 20-09-2006
Økonomiudvalgets indstilling godkendes.
Holger Andersen og Birgit Bangshof Mortensen havde meldt afbud.



Sagsnr: 06/1615 
Sagsansvarlig: benand 
J.nr.: 00.01.00 
Sagen afgøres i: Byrådet 
Fraværende:
Afbud: Holger Andersen, Birgit Bangshof Mortensen

4. Åben - Budgetrevision pr. 31. juli 2006

en revision af budgettet

kassebeholdningen.
Opgørelse over hvor meget der vedrører serviceudgifterne samt oversigt over udvalgenes 
budgetrevision vedlægges.

Sagsfremstilling
Økonomisk forvaltning har anmodet fagforvaltningerne om at foretage
for 2006.
Miljø- og teknikudvalget:
Delvis lovbundne -110.4C
Social- og sundhedsområdet:
Lovbundne 2.859.8C
Delvis lovbundne 1.963.6C
Ikke lovbundne 943.2C 5.766.6C
Økonomiudvalget:
Lovbundne -101.5C
Delvis lovbundne 100.OC
Ikke lovbundne -36.4C -37.9C
I alt nettomerudgift 5.618.30
Resultatet af budgetrevisionen betyder, a kr. 5.618.300 forbruges af

Bilag

- 20824 Åben Opgørelse af serviceudgifterne på 
budgetrevisonen

- 20817 Åben Økonomiudvalget

- 20842 Åben Skole- social og sundhedsudvalget

- 20844 Åben Skole- social og sundhedsudvalget

- 20843 Åben Skole-social- og sundhedsudvalget

- 20841 Åben Miljø- og teknikudvalget

- 20816 Åben Samlebilag

Indstilling
Administrationen indstiller, at budgetrevisionen godkendes, og at der forbruges kr. 5.618.300 
af kassebeholdningen.

Beslutning i Økonomiudvalget den 12-09-2006

Det indstilles, at budgetrevisionen godkendes, og at der forbruges kr. 5.618.300 af



kassebeholdningen.
Kim Rockhill havde meldt afbud.

Beslutning i Byrådet den 20-09-2006
Økonomiudvalgets indstilling godkendes.
Holger Andersen og Birgit Bangshof Mortensen havde meldt afbud.



Sagsnr: 06/1209 
Sagsansvarlig: kirnoe 
J.nr.: 16.06.00 
Sagen afgøres i: Byrådet 
Fraværende:
Afbud: Holger Andersen, Birgit Bangshof Mortensen

5. Åben - Godkendelse af læreplaner i dagtilbud for 0-6 årige

Sagsfremstilling
I henhold til servicelovens § 8a skal det enkelte dagtilbud udarbejde en pædagogisk læreplan 
for børn i aldersgruppen Vi -2 årige og fra 3 år til skolealderen.
Den pædagogiske læreplan skal beskrive dagtilbuddets arbejde med mål for læring og 
indeholde overordnede pædagogiske beskrivelser af relevante mulige aktiviteter og metoder. 
Herudover skal det beskrives, hvordan udsatte børns læring understøttes.
Dagtilbuddenes bestyrelser samt byrådet skal godkende den pædagogiske læreplan. 
Læreplanerne skal evalueres årligt af forældrebestyrelsen i dagtilbuddene med henblik på 
eventuel revision.
Bekendtgørelsen trådte i kraft 01.08.04.
Der skal i alle dagtilbud efter serviceloven udarbejdes pædagogisk læreplan der omhandler 
temaerne :
■ Barnets alsidige personlige udvikling ( personlige kompetencer)
■ Sociale kompetencer
■ Sprog
■ Krop og bevægelse
■ Naturen og naturfænomener
■ Kulturelle udtryksformer og værdier.
Det skal fremgå af den pædagogiske læreplan, hvordan dagtilbuddet dokumenterer og følger 
op på, om læringsprocessen leder frem til målene.
Det skal endvidere fremgå hvilke overvejelser om læringsmål, metoder og aktiviteter, der er i 
forhold til børn med særlige behov.
I Skibby kommune besluttede byrådet 18.08.04 at afsætte et årligt rammebeløb til opstart og 
implementering af læreplaner i dagplejen, vuggestuen og i børnehaverne 
I dec. 2004 blev der afholdt 2 temadage for ledelse og medarbejdere.
Socialministeriet tildelte i 2005 kommunerne et antal 3-dags kurser, og Skibby kommune fik 
18 pladser, som blev fordelt med 6 pladser til dagplejen og 12 pladser til pædagoger i 
børnehaverne.
I 2005 har alle 0-6 års dagtilbud arbejdet med implementering af læreplaner i den 
pædagogiske praksis. I efteråret 2006 er planlagt temadag, hvor evaluering af læreplaner 
bliver emnet.

Bilag

- 18968 Åben Bilag til punktet

Indstilling
At læreplaner fremsendes med anbefaling til byrådets godkendelse.

Beslutning i Skole-, social- og sundhedsudvalget den 27-06-2006
At læreplanerne fremsendes til byrådet med anbefaling.



Beslutning i Økonomiudvalget den 12-09-2006
Det indstilles, at læreplanerne godkendes.
Kim Rockhill havde meldt afbud.

Beslutning i Byrådet den 20-09-2006
Økonomiudvalgets indstilling godkendes.
Holger Andersen og Birgit Bangshof Mortensen havde meldt afbud.



Sagsnr: 06/1242 
Sagsansvarlig: conhau 
J.nr.: 17.00.00 
Sagen afgøres i: Byrådet 
Fraværende:
Afbud: Holger Andersen, Birgit Bangshof Mortensen

6. Åben - Fastholdelse af Klub 200 på Marbækskolen

Sagsfremstilling
Efter Byrådets behandling den 21. juni har lederne for Marbækskolen og Klub 200 mødtes med 
forvaltningens afdelingsledere for daginstitutioner og skoler. Desuden har de nedsatte 
arbejdsgrupper mødtes. Dette fremgår dels af vedlagte notat af 29. juni 2006 samt de 
fremsendte forslag fra hhv. arbejdsgruppe 1 (klubben) af 7. august 2006 og fra arbejdsgruppe 
2 (skolen) af 9. august 2006. Arbejdsgruppernes sammensætning og kommissorium fremgår 
ligeledes af notatet af 29. juni.
Som det fremgår af samtlige skrivelser er det ikke lykkedes at opnå enighed om et fælles 
forslag.
I tilfælde af at der ikke kunne opnås enighed blev begge arbejdsgrupper bedt om at fremsende 
minimum to forslag til lokaledisponering. Arbejdsgruppe 2 (skolen) fremsender kun ét forslag 
og gør opmærksom på, at den ikke kan pege på andre forslag, når det skal være 
udgiftsneutralt. Arbejdsgruppe 1 (klubben) fremsender kun ét forslag og ingen bemærkninger 
om, hvorfor der ikke er fremsendt yderligere forslag. Forvaltningen har anmodet Teknisk 
Forvaltning om at foretage byggesagsbehandling. Det bemærkes, at der kræves isolering 
mellem undervisningslokale og klublokale, hvis der spilles musik i klublokalet mens der 
undervises. Se bilag.
Konsekvenser af forslaget fremsat af arbejdsgruppel (klubben):
Ét mindre samt et større lokale (lok. 11.14 og 11.15) overtages af klubben og det mindre 
lokale (lok. 11.17) deles mellem klub og skole. Skolen mister to lokaler hvilket medfører, at 
skolens 10. klasser må flytte til Fritidscentret.
Konsekvenser af forslaget fremsat af arbejdsgruppen 2 (skolen):
To mindre lokaler (lok. 11.14 og 11.17) deles mellem skole og klub, ét større lokale (lok.
11.15) afgives fra skolen til klubben. Skolen mister ét lokale hvilket betyder, at et lokale 
indrettet til IT-lokale må inddrages til klasselokale. Skolen vil mangle yderligere et lokale i 
skoleåret 2007/2008.

Vurdering
Forvaltningen - såvel daginstitutionsområdet som skoleområdet - vurderer, at det af 
arbejdsgruppe 2 (skolen) stillede forslag er den bedste lokaleløsning, der kan leve op til de 
stillede præmisser om at være udgiftsneutralt. Det vurderes desuden at det er nødvendigt med 
dette kompromis også af pædagogiske, praktiske, undervisningsmæssige og 
personalemæssige grunde (for skolen).

Bilag

- 20550

- 20552 Åben Tegning Marbækskolen

Åben Ny Klub 200 i skolelokalerne på Marbækskolen

- 20548 Åben Vedr. lokaleproblematikker for Klub 200 mht. 
delelokale med skolen

- 20543 Åben Byggeloven

Notat vedr. interne møder om Klub 200 og



- 19321 Åben

- 20542 Åben

- 20625 Åben

Marbækskolen

Vedr. forslag til lokaledisponering på 
Marbækskolen

Skrivelse af 20/8 2006 fra Marbækskolens 
forældrebestyrelse

Indstilling
At det af arbejdsgruppe 2 (skolen) stillede forslag følges.

Beslutning i Skole-, social- og sundhedsudvalget den 29-08-2006
Det anbefales, at det af arbejdsguppe 2 (skolen) stillede forslag følges.
Birgit Bangshof Mortensen og Annie Hansen, socialdemokratiet, indtager særstandpunkt, 
idet de stadig mener, den rigtige løsning er, at der bygges 2 klasselokaler på Marbækskolen, 
således at Klub 200 får lokaler med lys og luft.
Kristian Moberg var fraværende med afbud

Beslutning i Økonomiudvalget den 12-09-2006
Det indstilles, at det af arbejdsgruppe 2 (skolen) stillede forslag følges.
Kim Rockhill havde meldt afbud.

Beslutning i Byrådet den 20-09-2006
Økonomiudvalgets indstilling godkendes efter afstemning, hvor 
7 stemte for 
4 stemte imod 
2 var fraværende.
Socialdemokratiets 4 medlemmer, Kim Rockhill, Preben Lansø, Eric Munch og Annie 
Hansen, indtager særstandpunkt, idet de stadig mener den rigtige løsning er, at der bygges 2 
klasselokaler på Marbækskolen, således at Klub 200 får lokaler med lys og luft.
Holger Andersen og Birgit Bangshof Mortensen havde meldt afbud.



Sagsnr: 06/1535 
Sagsansvarlig: kirnoe 
J.nr.: 87.00.00 
Sagen afgøres i: Byrådet 
Fraværende:
Afbud: Holger Andersen, Birgit Bangshof Mortensen

7. Åben - Fastlæggelse af serviceniveau for sager i Børneteam

Sagsfremstilling
Arbejdstilsynet har i deres vejledning af den 30.januar 2006, anmodet skole-, social- og 
sundhedsforvaltningen om at iværksætte tiltag, der kan modvirke stress hos de ansatte. Sagen 
er tidligere behandlet på byrådets møde den 26. april 2006, hvor man udover en række 
konkrete tiltag ligeledes besluttede, at hver afdeling udarbejder oplæg til serviceniveau til 
politisk beslutning.
Ifølge Lov om Retssikkerhed skal kommunen i henhold til §3 fastsætte frister for 
sagsbehandling indenfor hvert sagsområde.
Dette oplæg gælder børneteamets arbejdsområde.
Der vedlægges bilag med forslag til frister indenfor konkrete delområder. Disse er vurderet til 
at være realistiske udfra erfaring med 80-90% af sagerne. Skulle enkelte sager ikke nås 
indenfor den givne frist, gives der skriftlig information i den konkrete sag, med angivelse af 
hvornår sagen kan være behandlet.
Udover det beskrevne vil der altid tilgå ansøger et kvitteringsbrev, med oplysning om navn på 
sagsbehandler og sagsbehandlingstid. Dette vil blive sendt inden 5 arbejdsdage.
Der udfærdiges standardbreve hvor relevante oplysninger til ansøgeren indgår.

Bilag

- 20534 Åben Tidsfrister for behandling afansøgninger

Indstilling
At skole-, social og sundhedsudvalget anbefaler, at de i bilaget beskrevne serviceniveauer 
godkendes.
At det godkendes at der altid sendes kvitteringsbrev angivende sagsbehandlerens navn og 
behandlingstiden. Dette skal ske inden 5 arbejdsdage.
At der udfærdiges standardbreve hvor relevante oplysninger til ansøgeren indgår.

Beslutning i Skole-, social- og sundhedsudvalget den 29-08-2006
Anbefaler indstillingen.

Beslutning i Økonomiudvalget den 12-09-2006
Skole-, social- og sundhedsudvalgets indstilling anbefales.
Kim Rockhill havde meldt afbud.

Beslutning i Byrådet den 20-09-2006
Økonomiudvalgets indstilling godkendes.
Holger Andersen og Birgit Bangshof Mortensen havde meldt afbud.



8. Åben - Korrespondance med daginstitutionerne omkring det 
indefrosset rammeoverskud 2005
Sagsnr: 06/1537 
Sagsansvarlig: kirnoe 
J.nr.: 00.01.00 
Sagen afgøres i: Byrådet 
Fraværende:
Afbud: Holger Andersen, Birgit Bangshof Mortensen

Sagsfremstilling
Økonomisk forvaltning meddelte den 22. juni 2006 pr. mail til daginstitutionerne, at byrådet på 
sit møde den 21. juni 2006 genåbnede budgettet for 2006 med henblik på realitetsbehandling 
af de af forvaltningernes tidligere fremsendte sparekataloger, da kommunen ikke fik foretræde 
for Indenrigs- og sundhedsministeren omkring den dispensation.
I forbindelse med besparelserne har Pilehuset, Skibbyssen og Skolevejens Børnehave henvendt 
sig omkring de indefrosset rammebeløb for 2005.
Skibbyssen fremsender dokumentation for aftaler indgået i foråret i forbindelse med forbrug af 
rammeoverskud 2005. De oplyser, at to af aftalerne vedrørende belysning og naturværksted er 
at henføre under anlægsudgifter.
Skibbyssen anmoder derfor om at få frigivet de indefrosset midler, da man tidligt på året 
handlede i lyset af at få frigivet midlerne ved budgetrevisionen den 31. oktober. Alle handler er 
godkendt i bestyrelsen og er en del af en langtidsplan fra 2004 og derfor var mange aftaler 
påbegyndt i december 2005.
Skibbyssens bestyrelse og lederen af Skibbyssen ønsker at få en tilbagemelding på, hvornår 
midlerne frigives, således at de kan få et overblik over det økonomiske kaos, der er under 
optrapning på grund af de store besparelser midt i budgetåret.
Pilehuset ansøger i skrivelse af 7. juli 2006 om et ekstraordinært tilskud på kr. 50.000,- til 
anlægsudgifterne vedrørende opførelse af snittehus, idet man har indgået en aftale med et 
firma om opførelse af snittehus til kr. 70.000,-. De har opsparet kr. 43.000,- i 2005 og planlagt 
at betale resten i 2006.
(Solstrålen havde en sag på i skole-, social og sundhedsudvalgets junimøde).
Skolevejens børnehave har sendt skrivelse ind den 13. juni 2006 til økonomisk forvaltning, 
som har svaret, at de har indefrosset, hvad der svarer til kr. 56.100,-. Pengene kan ikke 
frigives, idet dette er at betragte som en tillægsbevilling.

Bilag

- 20539 Åben Frigivelse af indefrosset rammeoverskud 2005

- 20639 Åben Skrivelser udvalgets møde den 29/8 2006

Indstilling
at udvalget drøfter sagen og der udarbejdes svarskrivelse.

Beslutning i Skole-, social- og sundhedsudvalget den 29-08-2006
Der er enighed om, at der ikke er økonomi til tillægsbevillinger. Endvidere indstilles til 
økonomiudvalget, at økonomisk forvaltning fremsender klar udmelding til institutionerne om 
sagen.
Der blev på mødet uddelt kopi af E-mail af 23/8 2006 fra Solstrålen.

Beslutning i Økonomiudvalget den 12-09-2006



Fremsendes til byrådets afgørelse.
Bilag udsendes til medlemmerne via mail senest tirsdag kl. 12.00.
Kim Rockhill havde meldt afbud.

Beslutning i Byrådet den 20-09-2006
Der var til medlemmerne udsendt notat fra økonomisk forvaltning, dateret den 14. september 
med anførelse af de aktiviteter og beløb, det drejede sig om.
Byrådet godkendte notatets indhold, dog med den undtagelse, at tilbygning til eksisterende 
skur på Skibbyssen, kr. 82.500 overføres til anlæg. Der gives samtidig en anlægsbevilling, og 
beløbet frigives.
Holger Andersen og Birgit Bangshof Mortensen havde meldt afbud.



Sagsnr: 06/974 
Sagsansvarlig: johhan 
J.nr.: 13.06.02 
Sagen afgøres i: Byrådet 
Fraværende:
Afbud: Holger Andersen, Birgit Bangshof Mortensen

9. Åben - Salg af areal ved Degnemosen, Ferslev

Sagsfremstilling
Ejeren af matr. nr. 9-c Ferslev by, Ferslev, som er nabo til Ferslev skole, har fremsat ønske om 
at erhverve et areal på 95 m2 fra Ferslev skole.
Miljø- og teknikudvalget besluttede på mødet d. 28. juni 2006 at udsætte sagen, idet udvalget 
ønskede nye oplysninger, før der træffes beslutning.
Forvaltningen har den 16. august 2006 haft møde med ejeren af matr. nr. 9-c, hvor der 
aftaltes en reduktion af arealet til 88 m2, således at kommunen stadigvæk har adgang langs 
Degnemosens bred ud for nævnte areal. Salgssummen reduceres tilsvarende.

Bilag

- 18962 Åben Indstillingsbilag

- 20586 Åben Planskitse 2

Indstilling
Det indstilles, at arealet på 88 m2 sælges til ejeren af matr. nr. 9-c Ferslev by, Ferslev.

Beslutning i Miljø- og teknikudvalget den 30-08-2006
Udvalget indstiller, at arealet på 88 m2 sælges til ejeren af matr. nr. 9-c Ferslev by, Ferslev, 
og at der gives en anlægsindtægt på beløbet.

Beslutning i Økonomiudvalget den 12-09-2006
Miljø- og teknikudvalgets indstilling anbefales.
Kim Rockhill havde meldt afbud.

Beslutning i Byrådet den 20-09-2006
Økonomiudvalgets indstilling godkendes.
Holger Andersen og Birgit Bangshof Mortensen havde meldt afbud.



Sagsnr: 06/1557 
Sagsansvarlig: johhan 
J.nr.: 82.01.00 
Sagen afgøres i: Byrådet 
Fraværende:
Afbud: Holger Andersen, Birgit Bangshof Mortensen

10. Åben - Køb af areal ved Skuldelev grusgrav

Sagsfremstilling
Ejeren af Kildestien 2, matr. nr. 1-bk Torpegaard, Skuldelev, har ved skrivelse af d. 16. august 
2006 tilbudt Skibby kommune at kunne købe arealet, som er på 6.912 m2.
Arealet, som er ubebygget, ligger i tilknytning til andre arealer i grusgraven, som ejes af
Skibby kommune.

Bilag

- 20661 Åben Planskitse

- 20663 Åben 06Indstillingsbilag

- 20755 Åben Udtalelse

Indstilling
Det indstilles, at kommunen erhverver arealet

Beslutning i Miljø- og teknikudvalget den 30-08-2006
Udvalget indstiller, at man er positivt indstillet over for erhvervelsen af arealet, såfremt det 
kan erhverves for vurderingssummen.
Udgiften foreslås finansieret af indtægten fra salg af areal ved Degnemosen i Ferslev. Det 
indstilles endvidere at der gives en anlægsbevilling til udgiften, og at denne frigives samtidig 
hermed.

Beslutning i Økonomiudvalget den 12-09-2006
Miljø- og teknikudvalgets indstilling anbefales.
Kim Rockhill havde meldt afbud.

Beslutning i Byrådet den 20-09-2006
Økonomiudvalgets indstilling godkendes.
Holger Andersen og Birgit Bangshof Mortensen havde meldt afbud.



Sagsnr: 05/1777 
Sagsansvarlig: petibs 
J.nr.: 02.00.00 
Sagen afgøres i: Byrådet 
Fraværende:
Afbud:

11. Åben - Bygningsmæssige forhold på ejendommene Nordvejen 19

Sagsfremstilling
Miljø- og Teknikudvalget har på sit møde den 28. juni 2006 besluttet, at der skulle udarbejdes 
en byggeteknisk rapport vedr. ejendommen beliggende Nordvejen 19.
Konsulenten har fremsendt rapporten, idet der påpeges forskellige mangler.
Der vedlægges uddrag af byfornyelsesloven, embedslægens notat, oversigtsplan og notat fra 
konsulenten og indstillingsbilag.

Vurdering

Økonomi

Bilag

- 18558 Åben Byfornyelsesloven

- 18473 Åben Embedslægen

- 20441 Åben Notat 1 fra konsulent

- 20442 Åben Oversigtsplan

- 20730 Åben Indstillingsbilag

Indstilling
Det indstilles, at rapporten tages til efterretning samt, at embedslægens vurdering om 
anvendelse af boligen i renoveringstiden følges.
Endvidere indstilles, at der ikke ydes tilskud til arbejdet jfr. Boligreguleringslovens kap. 4.

Beslutning i Miljø- og teknikudvalget den 30-08-2006
Udvalget indstiller, at ejendommen kondemneres i henhold til byfornyelsesloven,
jfr. Embedslægens vurdering i rapport dateret 31. maj 2006, samt at rapporten i øvrigt tages
til efterretning.
Endvidere indstilles, at der ikke ydes tilskud til arbejdet jfr. Boligreguleringslovens kap. 4.

Beslutning i Økonomiudvalget den 12-09-2006
Miljø- og teknikudvalgets indstilling anbefales.
Kim Rockhill havde meldt afbud.



Beslutning i Byrådet den 20-09-2006
Økonomiudvalgets indstilling godkendes.
Holger Andersen og Birgit Bangshof Mortensen havde meldt afbud.



Sagsnr: 06/1330 
Sagsansvarlig: birchr 
J.nr.: 07.00.00 
Sagen afgøres i: Byrådet 
Fraværende:
Afbud: Holger Andersen, Birgit Bangshof Mortensen

12. Åben - Sikkerhedsstillelse AV Miljø

Sagsfremstilling
Vestforbrændings bestyrelse godkendte på møde 346 den 10. maj 2006 at indstille til 
kommunerne:

at I/S Vestforbrænding sammen med I/S Amagerforbrænding som 
sikkerhedsstillelse for de samlede udgifter til nedlukning af deponiet AV Miljø og 
dets efterbehandling, udsteder en anfordringsgaranti på 135 mio. kr. med 50% 
af det samlede beløb til hvert anlæg, gældende for hele garantiperioden - 30 år 
- regnet fra AV Miljøs lukning (estimeret til 2012) og således, at I/S 
Vestforbrændings interessentkommuner hæfter pro rata i forhold til 
indbyggertallet i de respektive interessentkommuner pr. 1. januar 2006, jf. § 6, 
stk. 2 i I/S Vestforbrændings vedtægt.

Der vil ske en årlig vurdering af garantibeløbet ud fra de i deponeringsbekendtgørelsens § 11, 
stk. 2 nævnte forhold. Der pristalsreguleres i overensstemmelse med 
entreprisereguleringsindekset for jordarbejder m.v.

at disse reguleringer alene af I/S Vestforbrænding orienteres til 
interessentkommunerne én gang årligt (da det ikke anses for hensigtsmæssigt 
at skulle ulejlige kommunalbestyelserne hvert år).

For god ordens skyld bedes byrådet samtidig bekræfte,
at formand og direktør er bemyndiget til at forhandle vilkårene for udstedelse af 
anfordringsgarantien, samt underskrive de fornødne dokumenter i forbindelse 
hermed, når alle interessenter har meddelt tilsagn, jf. § 10, stk. 14 i I/S 
Vestforbrændings vedtægt.

Skibby Kommunes andel er 524.322 kr.
Skibby Kommunes sikkerhedsstillelse udløber med kommunens ophør pr. 31/12-06 og 
overtages herefter af den sammenlagte Frederikssund Kommune. Fremstillingen af denne sag 
er koordineret med de øvrige kommuner i fusionen og sammenlægningsudvalget, således at 
sagerne behandles parallelt med enslydende fremstillinger.

Bilag

- 19470 Åben Brev af 30. juni 2006 fra VF og referat af 
bestyrelsesmøde 346

- 19800 Åben kommunernes andel i hæftelsen

Indstilling
Det indstilles, at sikkerhedsstillelsen godkendes på de nævnte vilkår.

Beslutning i Miljø- og teknikudvalget den 30-08-2006
Udvalget indstiller at sikkerhedsstillelsen godkendes på de nævnte vilkår.

Beslutning i Økonomiudvalget den 12-09-2006



Miljø- og teknikudvalgets indstilling anbefales.
Kim Rockhill havde meldt afbud.

Beslutning i Byrådet den 20-09-2006
Økonomiudvalgets indstilling godkendes.
Holger Andersen og Birgit Bangshof Mortensen havde meldt afbud.



Sagsnr: 06/1457 
Sagsansvarlig: inghan 
J.nr.: 25.00.01 
Sagen afgøres i: Byrådet 
Fraværende:
Afbud: Holger Andersen, Birgit Bangshof Mortensen

13. Åben - Beretning for skatteankenævnet

Sagsfremstilling
Skatteankenævnssekretariat i Hillerød fremsender beretning for perioden 1/1 2005 - 30/6 
2006 for skatteankenævnet i Frederikssund, Slangerup, Ølstykke og Skibby kommuner. 
Beretningen slutter med at bemærke, at som et led i fusionen mellem de statslige og 
kommunale skattemyndigheder nedlægges skatteankenævnet i Frederikssund, Slangerup, 
Ølstykke og Skibby kommuner den 30. juni 2006.
Klagesagsbehandlingen vil herefter blive varetaget af Frederikssund skatteankenævn, der 
består af 15 medlemmer.

Bilag

- 20105 Åben Beretning for skatteankenævnet

Indstilling
Det indstilles, at beretningen godkendes.

Beslutning i Økonomiudvalget den 12-09-2006
Det indstilles, at beretningen godkendes.
Kim Rockhill havde meldt afbud.

Beslutning i Byrådet den 20-09-2006
Økonomiudvalgets indstilling godkendes.
Holger Andersen og Birgit Bangshof Mortensen havde meldt afbud.



14. Åben - Forslag til ændring af fundats for ejendomsfonden 
Hammergården
Sagsnr: 06/1658 
Sagsansvarlig: marlar 
J.nr.: 20.13.00 
Sagen afgøres i: Byrådet 
Fraværende:
Afbud: Holger Andersen, Birgit Bangshof Mortensen

Sagsfremstilling
Fundats for ejendomsfonden Hammergården er godkendt i 1998 af Frederiksborg amt, Skibby 
kommune og Friluftsforeningen Hammergården.
Ifølge denne fundats har fondens bestyrelse 5 medlemmer, hvoraf 1 udpeges af Frederiksborg 
amt, 2 udpeges af Skibby byråd og 2 udpeges af Friluftsforeningen Hammergården.
Da Frederiksborg amt nedlægges pr. 31/12-06, og Skibby kommune sammenlægges med 
Jægerspris, Frederikssund og Slangerup kommuner pr. 31/12-06, er det nødvendigt at ændre 
ejendomsfondens fundats gældende fra 1. januar 2007.
Der er udarbejdet forslag til ny fundats. Forslaget indebærer en ændring af bestyrelsens 
sammensætning, hvorefter Frederikssund kommune skal udpege 3 repræsentanter, 
Friluftsrådet 2 repræsentanter og Friluftsforeningen Hammergården 2 repræsentanter. 
Forslaget indebærer derudover bestemmelsen om valg af formand og næstformand, samt lidt 
sproglige rettelser og præciseringer.
Forslaget har været forelagt ejendomsfondens bestyrelse og Friluftsforeningen Hammergården, 
som begge anbefaler, at forslaget godkendes.
Forslaget skal efterfølgende forelægges Frederiksborg amtsråd til godkendelse.
Nuværende fundats er vedhæftet som bilag. Forslag til ny fundats vedhæftes senest fredag kl. 
12.00.

Bilag

- 21008 Åben oprindelig fundats

- 21044 Åben forslag til ny fundats

Indstilling
Administrationen anbefaler, at forslaget til ny fundats godkendes.

Beslutning i Økonomiudvalget den 12-09-2006
Det anbefales, at forslaget til ny fundats godkendes.
Kim Rockhill havde meldt afbud.

Beslutning i Byrådet den 20-09-2006
Økonomiudvalgets indstilling godkendes.
Holger Andersen og Birgit Bangshof Mortensen havde meldt afbud.



Sagsnr:
Sagsansvarlig: inghan 
J.nr.:
Sagen afgøres i: Byrådet 
Fraværende:
Afbud: Holger Andersen, Birgit Bangshof Mortensen

15. Åben - Venskabsbyer

Sagsfremstilling
Kommunen oprettede i 1980-erne venskabsbyforbindelse til Olofstrom i Sverige, Nissedal i 
Norge, Outokumpu i Finland samt til Tvøroyri på Færøerne.
Der har igennem årene kun været meget lidt kontakt kommunerne (byrådene) imellem. 
Enkelte skoleklasser samt forskellige foreninger, kor, folkedansere m.v. har i perioder haft 
udveksling.

Indstilling
I forbindelse med kommunesammenlægningen vil Ny Frederikssund kommune samlet set have 
en lang række venskabskommuner.
Det indstilles, at Skibby kommunes 4 venskabsby-kommuner tilskrives, at man - netop med 
henvisning til kommunesammenlægningen - ønsker at trække sig ud af forbindelsen.

Beslutning i Økonomiudvalget den 12-09-2006
Administrationens indstilling anbefales.
Kim Rockhill havde meldt afbud.

Beslutning i Byrådet den 20-09-2006
Økonomiudvalgets indstilling godkendes.
Holger Andersen og Birgit Bangshof Mortensen havde meldt afbud.



Sagsnr: 06/1661 
Sagsansvarlig: inghan 
J.nr.: 00.01.00 
Sagen afgøres i: Byrådet 
Fraværende:
Afbud: Holger Andersen, Birgit Bangshof Mortensen

16. Åben - Nedlæggelse af ungdomsråd

Sagsfremstilling
Byrådet godkendte i 2002, at der skulle oprettes et ungdomsråd.
Rådet har ikke rigtigt fungeret, og da det på budgettet afsatte beløb nu er fjernet, foreslås det, 
at rådet nedlægges med dette års udgang.

Indstilling
Administrationen indstiller, at ungdomsrådet nedlægges.

Beslutning i Byrådet den 20-09-2006
Ungdomsrådet nedlægges.
Holger Andersen og Birgit Bangshof Mortensen havde meldt afbud.



Sagsnr: 06/241 
Sagsansvarlig: inghan 
J.nr.: 00.01.00 
Sagen afgøres i: Byrådet 
Fraværende:
Afbud: Holger Andersen, Birgit Bangshof Mortensen

17. Åben - Status for arbejdet i sammenlægningsudvalget

Sagsfremstilling
Status for arbejdet i sammenlæaninasudvalaet

J. nr. BK 00.01.A05 

Til efterretning

Det forberedende arbejde med at lægge Jægerspris, Slangerup, Frederikssund og Skibby 
kommuner sammen fortsætter, og borgmesteren og kommunaldirektøren vil give en aktuel 
status.

Beslutning i Byrådet den 20-09-2006
Orienteringen tages til efterretning.
Holger Andersen og Birgit Bangshof Mortensen havde meldt afbud.



Bilagsoversigt

Punktnr Tilgang Titel Reference

1 Åben Endeligt regnskab til behandling 20982

2 Åben Administrationens bemærkninger 20927

2 Åben beretningen 20946

3 Åben Beretningen 21033

4 Åben Opgørelse af serviceudgifterne på budgetrevisonen 20824

4 Åben Økonomiudvalget 20817

4 Åben Skole- social og sundhedsudvalget 20842

4 Åben Skole- social og sundhedsudvalget 20844

4 Åben Skole-social- og sundhedsudvalget 20843

4 Åben Miljø- og teknikudvalget 20841

4 Åben Samlebilag 20816

5 Åben Bilag til punktet 18968

6 Åben Tegning Marbækskolen 20552

6 Åben Ny Klub 200 i skolelokalerne på Marbækskolen 20550

6 Åben Vedr. lokaleproblematikker for Klub 200 mht. 
delelokale med skolen

20548

6 Åben Byggeloven 20543

6 Åben Notat vedr. interne møder om Klub 200 og 
Marbækskolen

19321

6 Åben Vedr. forslag til lokaledisponering på Marbækskolen 20542

6 Åben Skrivelse af 20/8 2006 fra Marbækskolens 
forældrebestyrelse

20625

7 Åben Tidsfrister for behandling afansøgninger 20534

8 Åben Frigivelse af indefrosset rammeoverskud 2005 20539

8 Åben Skrivelser udvalgets møde den 29/8 2006 20639

9 Åben Indstillingsbilag 18962

9 Åben Planskitse 2 20586

10 Åben Planskitse 20661

10 Åben 06Indstillingsbilag 20663

10 Åben Udtalelse 20755

11 Åben Byfornyelsesloven 18558

11 Åben Embedslægen 18473



11 Åben Notat 1 fra konsulent

11 Åben Oversigtsplan

11 Åben Indstillingsbilag

12 Åben Brev af 30. juni 2006 fra VF og referat af 
bestyrelsesmøde 346

12 Åben kommunernes andel i hæftelsen

13 Åben Beretning for skatteankenævnet

14 Åben oprindelig fundats

14 Åben forslag til ny fundats

20441

20442 

20730 

19470

19800

20105

21008

21044
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